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I forbindelse med behandlingen af (L 56) Forslag til lov om ændring af 
lov om befordringsrabat til studerende ved videregående uddannelser og 
lov om befordringsrabat til uddannelsessøgende i ungdomsuddannelser 
m.v. (Harmonisering af satser for befordringsrabat til uddannelsessøgen-
de m.v., indførelse af godtgørelse efter en kilometersats til studerende 
ved videregående uddannelser m.v.) har Folketingets Uddannelsesudvalg 
i brev af 1. december 2010 stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 9:
”Ministeren bedes gøre rede for årsagen til, at det loft, der med kommu-
nalreformen blev lagt over taksterne i den kollektive trafik, ikke gælder 
for de, der benytter sig af befordringsrabatten for studerende.”

Svar:
Med lov om trafikselskaber fra 2007 blev der lagt et loft over takststig-
ninger i den offentlige servicetrafik. Det betyder, at taksterne ikke kan 
stige mere end den årlige pris og lønudvikling.  

Forslaget om ændringen af befordringsrabatten for uddannelsessøgende i 
henholdsvis ungdomsuddannelser og videregående uddannelser er imid-
lertid ikke udtryk for en takststigning. Der er derimod tale om en omfor-
deling og målretning af tilskuddet til de uddannelsessøgendes befor-
dringsudgifter. 

Jeg mener således ikke, at forhøjelsen af egenbetalingen kan sammenlig-
nes med de takststigninger, der generelt sker i den kollektive trafik.

Med venlig hilsen

Tina Nedergaard
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